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PROTOKÓŁ Nr XX/2016

z obrad sesji

Rady Miejskiej w Zabłudowie VII kadencji

w dniu   10 listopada 2016r

(w sali Urzędu Miejskiego w Zabłudowie)

Początek obrad – godz. 9.00  

W sesji uczestniczą: 

Rada w składzie: 

1) Borowski Jan  radny
2) Brańska Dorota  radna
3) Charyło Piotr  radny
4) Czajkowski Wiesław  radny
5) Dobiecki Paweł  radny
6) Dołegiewicz Agnieszka I wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej w Zabłudowie
7) Fiedoruk Halina  radna
8) Galicki Mirosław  radny
9) Kuna Mikołaj  radny
10) Lulewicz Cezary  radny
11) Regucki Adam  radny
12) Rogucki Maciej  Przewodniczący Rady Miejskiej w Zabłudowie
13) Rusiłowicz Krzysztof  radny
14) Turczewski Mariusz
15) Teofilewicz Teresa 

 II wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Zabłudowie
radna

Kierownictwo organu wykonawczego gminy, w osobach: 

− Burmistrz – Adam Tomanek,

− Zastępca Burmistrza Wiesław Dąbrowski,

− Sekretarz Gminy Monika Hankowska,

− Skarbnik Gminy - Jolanta Iwaniuk,

− Radca prawny – Ewa Stachowicz.

Zaproszeni goście:

• Dyrektor Gimnazjum w Zabłudowie – Eugenia Grzyb

• Dyrektor Zespołu Szkolno – Przedszkolnego w Zabłudowie – Ewa Kołosowska,

• Dyrektor  Szkoły Podstawowej im Wspólnoty  Polskiej  w Białostoczku –  Jolanta

Ugolik,
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• Dyrektor  szkoły  Podstawowej  im  Sybiraków  w  Rafałówce  –  Edyta  Szóstko  

– Łapińska,

• Dyrektor Szkoły Podstawowej w Dobrzyniówce – Barbara Trusiuk

Sołtysi z 36 miejscowości.

Obradom przewodniczy Przewodniczący Rady Miejskiej

w Zabłudowie –Maciej Rogucki.

Przewodniczący  Rady  dokonał  otwarcia  obrad  cytując  formułę:  „Otwieram XX,  sesję

Rady Miejskiej VII kadencji”, po czym przywitał osoby przybyłe na posiedzenie. 

Prowadzący obrady, na podstawie listy obecności stwierdził, że ilość obecnych radnych

na  sali  obrad  zabezpiecza  regulaminowe  quorum  do  podejmowania  prawomocnych

uchwał..

Rada przystąpiła do przyjęcia porządku obrad. 

Burmistrz zgłosił wniosek o rozszerzenie porządku obrad o następujące punkty:

• Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w  sprawie  określenia  wysokości  stawek  
w podatku od środków transportowych;

• Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w  sprawie  zwolnień  w  podatku  od  środków
transportu.

• Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie utworzenie centrum usług wspólnych.

Przewodniczący  Komisji  Rewizyjnej  –  Mirosław  Galicki  wnioskował  o  zdjęcie  
z porządku obrad punktu pn. „Przyjecie protokołów z poprzednich sesji”

Każdy z powyższych wniosków został przyjęty przez Radę jednogłośnie.

Porządek obrad z uwzględnieniem przyjętych wniosków został przez Radę przyjęty
w głosowaniu 15 głosów „za” i przedstawiał się następująco:

1. Otwarcie;
2. Przyjęcie porządku obrad;
3. Przedstawienie informacji o założeniach do Gminnego Programu Rewitalizacji;
4. Informacja o realizacji zadań oświatowych;
5. Przyjęcie protokołu  z  poprzedniej sesji;
6. Informacja Przewodniczącego Rady o działalności w okresie międzysesyjnym;
7. Sprawozdanie  Burmistrza  z  działalności  w  okresie  międzysesyjnym,  a  zwłaszcza  

z wykonania uchwał Rady;
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8. Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w  sprawie  wstępnej  lokalizacji  nowych,  zmiany
lokalizacji obowiązujących oraz likwidacji zbędnych przystanków komunikacyjnych
na terenie Gminy Zabłudów;

9. Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w  sprawie  zmiany  uchwały  dotyczącej  określenia
przystanków komunikacyjnych, których właścicielem lub zarządzającym jest Gmina
Zabłudów  udostępnionych  dla  operatorów  przewoźników oraz  warunków i  zasad
korzystania z tych obiektów;

10. Rozpatrzenie  projektu  uchwały  określenia  wysokości  stawek  podatku  od
nieruchomości;

11. Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w  sprawie  obniżenia  ceny  skupu  żyta  za  okres
jedenastu  kwartałów  poprzedzających  kwartał  poprzedzający  rok  podatkowy,
przyjętej do wymiaru podatku rolnego na 2017 rok;

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zwolnień w podatku od nieruchomości;
13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia wysokości stawek  w podatku

od środków transportowych;
14. Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w  sprawie  zwolnień  w  podatku  od  środków

transportu.
15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie utworzenia centrum usług wspólnych dla

jednostek organizacyjnych Gminy Zabłudów
16. Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w sprawie  zmian  w  budżecie  gminy  Zabłudów na

2016 rok;
17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przedłużenie umowy

dzierżawy;
18. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przedłużenie umowy

dzierżawy;
19. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie utworzenia centrum usług wspólnych dla

jednostek;
20. Informacja o złożonych oświadczeniach majątkowych;
21. Interpelacje i zapytania radnych;
22. Wolne wnioski;
23. Zamknięcie obrad.

Ad 3 

Założenia  do  Gminnego Programu Rewitalizacji  przedstawiła  przedstawiciel  firmy
Eko  Ekspert  pan  Norbert  Brzostowski.  Referujący,  posiłkując  się  przygotowaną
prezentacją  omówił  główne  cele  Programu  oraz  przedstawił  korzyści  płynące  z  jego
uchwalenia. Poinformował, że przeprowadzona zostanie diagnoza potrzeb społecznych,
a  niebawem  burmistrz  przeprowadzi  konsultacje  w  sprawie  wyznaczenia  obszarów
zdegradowanych oraz obszarów do rewitalizacji. 

Ad 4 
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Sekretarz  gminy  przedstawiła  informacje  o  realizacji  zadań  oświatowych  przez
gminę  Zabłudów  w  2015  roku.  Omówiła  także  wyniki  sprawdzianów  w  szkołach
podstawowych oraz egzaminów w Gimnazjum w Zabłudowie.

W  dyskusji  głos  zabrał  przewodniczący  zwracając  się  z  pytaniem  o  stopień
wykorzystania środków na szkolenia dla nauczycieli.

Sekretarz gminy odpowiedziała, że w 2015 roku były one wykorzystane na poziomie
50%.

Kolejne  z  zadanych  przez  pana  przewodniczącego  pytań  dotyczyło  wyjaśnienia
pojęcia „inne zajęcia o charakterze terapeutycznym”.

Pani  Monika  Hankowska  poinformowała,  że  są  uczniowie,  którzy  otrzymują
orzeczenia o konieczności uczęszczania na zajęcia terapeutyczne wspomagające naukę
dziecka z niespecyficznymi trudnościami w uczeniu się.

Ponadto pan Maciej Rogucki był zainteresowany wynikami egzaminu gimnazjalnego
w Gimnazjum w Zabłudowie na tle województwa. 

Pani Eugenia Grzyb – dyrektor Gimnazjum w Zabłudowie. Stwierdziła, że kierowana
przez  nią  placówka  dąży  do  wyrównywania  szans  edukacyjnych.  Do  egzaminu
przystępują  uczniowie  bardzo  zdolni  i  mający dobre  wyniki  ale  również  tacy,  którzy
mają problemy ze zrozumieniem czytanego tekstu. Wynik egzaminu zależy od rocznika
oraz od tego czy jest to część humanistyczna, matematyczna, czy język obcy.

Ad 5

Protokół z XIX  sesji Rady Miejskiej został przez Radę przyjęte jednogłośnie.

Ad 6 

Przewodniczący Rady przedstawił informację w sprawie z działań podejmowanych 
w  okresie  międzysesyjnym.  Na  wstępie  przypomniał  datę  ostatniej  sesji,  po  czym
wymienił uchwały na niej podjęte. Nadmienił, że podjęte uchwały zostały przekazane do
organów nadzoru. 

W  okresie  międzysesyjnym  przewodniczący  brał  udział  w  pracach  Komisji
Planowania i Finansów oraz Kultury, Zdrowia i Oświaty. Pan Maciej Rogucki odbywał
spotkania z mieszkańcami w biurze Rady Miejskiej.  Tematyka tych spotkań dotyczyła
głównie problemów związanych z brakiem przejezdności na drogach. Problemy te były
zgłaszane  na  bieżąco  odpowiednim pracownikom..  W niektórych przypadkach,  dzięki
sprzyjającej pogodzie udało się w miarę szybko rozwiązać problemy mieszkańców

Ad 7
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Burmistrz  swoje  wystąpienie  rozpoczął  od  wymienienia  zarządzeń  wydanych
w okresie  międzysesyjnym. Następnie poinformował o prowadzonych postępowaniach
przetargowych, a mianowicie:

• Przetragu na udzielenie i obsługę kredytu długoterminowego;

• Przetargu  na projekt  domu kultury w Zabłudowie.  Przetarg wygrała  firma AB
Kompleks za kwotę 47500 zł;

• Przetargu  na budowę ul  Kaliwńskiej  w Zabłudowie.  Burmistrz  wyjaśnił,  że  w
związku z z niewystarczającymi środkami zabezpieczonymi w budżecie gminy
na to zadanie, zadecydował o unieważnieniu przetargu i rozszerzeniu w 2017
roku  zakresy  zadania  o  zaprojektowanie  i  wykonanie  przedłużenia  
ul. Kalwinskiej do ul. Surażskiej i połączenie ul. Suraskiej ze św. Rocha.

Burmistrz  poinformował o trwających robotach budowlanych na ul. Zamiejskiej  
w Zabłudowie, dodał, że zabiega o intensyfikację prac przy tej inwestycji w związku ze
zbliżającym się sezonem zimowym.

Ponadto  burmistrz  podał  informację  o  otrzymaniu  przez  tut.  Komisariat  nowego
radiowozu. Zapoznał  także zebranych z wynikami konsultacji w sprawie wyznaczenia
białych plam w dostępie do Internetu, w których spośród gmin w powiecie białostockim
mieszkańcy gminy Zabłudów wykazali się największą aktywnością. Spośród wszystkich
zgłoszeń  w  powiecie,  około  70%  -  80%  pochodziło  z  gminy  Zabłudów.  Pan  Adam
Tomanek wyjaśnił,  że przeprowadzone badanie ma na celu określenie obszarów, które
wymagają  dofinansowania  w  zakresie  rozbudowy  sieci  szerokopasmowej  dostępu  do
Internetu  w  ramach  Programu  Polska  Cyfrowa.  Konkurs  został  ogłoszony,  ale  to
wykonawcy będą decydowali o tym, gdzie chcą inwestować.

W  trakcie  dyskusji  radny  Paweł  Dobiecki  stwierdził,  że  burmistrz  nie
poinformował o ukończeniu i odebraniu przez pracowników Urzędu  przebudowy drogi
gminnej  Kamionka -  Płoskie.  Zdaniem radnego  droga  została  odebrana  w atmosferze
skandalu.

Burmistrz  nie  podzielił  zadania  radnego  w  kwestii  „atmosfery  skandalu”.
Wyjaśnił,  że  droga  Kamionka Płoskie  o długości  1392 zł  została  przebudowana  jako
droga  dojazdowa  do  pól  i  łąk  z  dofinansowaniem  Urzędu  Marszałkowskiego  
w wysokości 79000 zł.  W odbiorze, zgodnie z zasadami uczestniczyli: przedstawiciele
zamawiającego, inspektor nadzoru i przedstawiciele wykonawcy. Ponadto przy odbiorze
byli obecni mieszkańcy.

Radny Jan Borowski zapytał, czy połączenie ul Surażskiej i św. Rocha usprawni
w przyszłości dojazd do domu kultury. Stwierdził, że rozwiązanie zaprezentowane przez
burmistrza  na  sesji  powinno  być  rozpatrywane  w  kontekście  przedłużenia  
ul.  Kalwińskiej.

Radny Piotr Charyło prosił  o zastosowanie doraźnych rozwiązań, które uczynią
bardziej  bezpiecznym  ruch  pieszy  i  samochodowy  w  rejonie  ul.  Św.  Rocha  
i ul Kalwińskiej. Radny stwierdził, że w godzinach porannych, gdy lustro jest zaroszone,
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trudno jest włączyć się do ruchu z ul. Surażskiej. Ponadto pieszy przechodzący przez  
ul św.. Rocha narażeni są na ryzyko wypadku ze strony szybko jadących samochodów.

Burmistrz  zgodził  się  z  radnym  Janem  Borowskim  w  kwestii  usprawnienia  
i  podniesienia  bezpieczeństwa w ruchu drogowym poprzez  połączenie  ul.  Św Rocha  
z  ul  Surażską  i  Kalwińską.  W  odpowiedzi  na  prośbę  radnego  Piotra  Charyły
poinformował,  że  postara  się  by przed przejściem przez ul  Św.  Rocha zamontowano
progi zwalniające.

Radny  Adam  Regucki  przekazał  podziękowania  od  rodziny  pogorzelców  
z Folwark Malych.

 Sołtys  wsi  Żywkowo apelował  o naprawę odcinka drogi  gminnej  Żywokowo  
– Białki.

Rada przystąpiła do rozpatrywania i podejmowania uchwał.

Ad 8, 9

Inspektor  Piotr  Krysiuk  przedstawił  uzasadnienia  do  uchwał  zmieniających
uchwały  dotyczące  lokalizacji  przystanków  autobusowych  na  drogach  gminnych  
i powiatowych.  Referujący wyjaśnił, że po podjęciu uchwał o lokalizacji przystanków w
sierpniu  br zebrano uwagi  co do ich umiejscowienia. Konsultacje trwały od 23 do 30
września i wzięło w nich udział  30  mieszkańców w tym 24 sołtysów. Zebrane uwagi
zostały przeanalizowane w oparciu o obowiązujące przepisy i przedstawione Komisji ds.
organizacji  i  bezpieczeństwa  ruchu.  W  skład  takiej  komisji  wchodzą  przedstawiciele
Starostwa  Powiatowego  w  Białymstoku,  Powiatowego  Zarządu  Dróg,  Urzędu
Miejskiego  w  Zabudowie  oraz  Komendy  Miejskiej  Policji  w  Białymstoku.  Komisji
został  przedstawiony  do  zaopiniowania  wykaz  nowych,  zmienionych  oraz
przeznaczonych do likwidacji  przystanków komunikacyjnych. W dniu 25 października
2016r,  komisja  dokonała  czynności  w  terenie  i  pozytywnie  zaopiniowała  miejsca
lokalizacji przystanków przedstawionych w projektach uchwał wniesionych pod obrady
sesji. Zaproponowano zmianę lokalizacji 14, ustalono 16 nowych oraz zlikwidowano 4
przystanki.

Pozytywną opinię do projektu uchwały wydała Komisja Gospodarcza. Komisja 
przyjęła wniosek Radnego Pawła Dobieckiego  o zmianę trasy Bobrowa - Kamionka - 
Płoskie na trasę czynną Bobrowa - Płoskie wraz z lokalizacją dwóch zamiennych 
przystanków w okolicach posesji Kamionka 60.

Radny Adam Regucki złożył wniosek o wydłużenie kursu przez Folwarki małe  
w  kierunku  pana  Popko.  Dodał,  że  z  czasem  liczba  dzieci  korzystających  z  tego
przystanku  będzie  rosła.  Radny  stwierdził,  że  gdy  dni  są  coraz  krótsze  dojście  na
przystanek dla dziecka staje się coraz bardziej kłopotliwe.
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Przewodniczący Rady poinformował,  że  ze  względów proceduralnych  wnioski
przyjęte na niniejszej sesji nie będą mogły być uwzględnione w uchwale, ponieważ nie
są  zaopiniowane  przez  stosowną  komisję..  Pan  Maciej  Rogucki  zwrócił  się  do
referującego  z  pytaniem,  czy  przystanek,  o  który  wnioskował  radny  Paweł  Dobiecki
został  zaopiniowany  przez  Komisję  ds.  bezpieczeństwa  ruchu?  Zaproponował
przeniesienie wniosków złożonych w niniejszym punkcie obrad do punktu „Interpelacje
i zapytania radnych”.

Radny  Paweł  Dobiecki  nie  zgodził  się  na  złożenie  wniosku  w  punkcie
„Interpelacje i zapytania radnych”.

Piotr Krysiuk wyjaśnił, że w kwestii dróg powiatowych opinii należy zasięgnąć 
w  Starostwie.  Dodał,  że  wydłużenie  trasy  powoduje  wydłużenie  czasu  przejazdu.
Ponadto wszelkie  zmiany musi rozpatrzyć komisja organizacji  i  bezpieczeństwa ruchu
drogowego.  Potwierdził,  że  radny,  a  zarazem sołtys  wsi  Kamionka zgłaszał  wniosek  
o  zmianę  trasy  oraz  ustanowienie  przy  niej  przystanku.  Propozycja  ta  nie  została
zgłoszona  do  zaopiniowania  do  komisji  ds.  organizacji  ruchu  drogowego  z  uwagi  na
bardzo  zły  stan  drogi.  Pan  inspektor  uznał  za  bezcelowe sytuowanie przystanku  przy
trasie, po której autobus, z uwagi na jej zły stan nie będzie się poruszał. Zapewnił, że do
lokalizacji przystanków podchodzi w sposób racjonalny i planuje przejazd autobusów po
głównych trasach

Radny  Paweł  Dobiecki  nie  zgodził  się  ze  stwierdzeniem  w  kwestii
nieprzejezdności  drogi.  Oznajmił,  że  w  dniu  sesji  przejeżdżał  po  drodze  Płoskie  
– Bobrowa i stwierdził, że drogą tą można przejechać nawet po opadach śniegu. Radny
zwrócił  się  z  pytaniem,  dlaczego  komisja  bezpieczeństwa  ruchu  nie  opiniowała
przystanku przy drodze Płoskie – Bobrowa?

Pan Piotr Krysiuk oznajmił, że zanim zaplanuje się trasę autobusu wpierw należy
zapewnić  odpowiedni  standard  drogi.  Przyznał,  że  Komisja  bezpieczeństwa ruchu nie
była na drodze Płoskie – Bobrowa.  Doświadczenia z ubiegłych lat wskazywały na to, że
droga jest w złym stanie, w związku z czym nie wskazano tej  drogi do zaopiniowania
dla  komisji  bezpieczeństwa ruchu.  Wniosek o  zmianę  trasy,  z  zasady  składa  wniosek
przewoźnik.

Radny Jan Borowski apelował o zmianę kursu autobusu na trasie 608, wożącego
dzieci  z  Krynickich.  Samochód wożący uczniów ma obecnie zajęte  wszystkie  miejsca
siedzące. Niekiedy zdarza się, że jeden uczeń musi stać. Radny proponował, aby trasa
przebiegała w ten sam sposób, co w minionym roku szkolnym.

Sołtys  wsi  Krynickie  zgodził  się  ze  swoim przedmówcą.  Dodał,  że  dodatkowy
autobus rozwiązał by problem. Odrzucenie w trasie autobusu linii 608 wsi Kucharówka 
i Zwierki rozwiązałoby problem braku miejsc siedzących.
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Pan Piotr Krysiuk zapewnił, że osobiście sprawdzi, czy są miejsca dla wszystkich
dzieci.  Jeżeli  tak  nie  jest,  to  wyciągnięte  zostaną  konsekwencje  w  stosunku  do
wykonawcy.

Burmistrz  wyjaśnił,  że  nie  da  się  sprostać  wszystkim  żądaniom  mieszkańców.
Dzieci nie mogą być odbierane spod każdego domu. Dodał, że w przypadku niektórych
tras  będzie  starał  się  zmieniać  początek  trasy  w  zależności  od  semestru.  Prosił  
o  wyrozumiałość,  gdyż  jest  to  okres  przejściowy  w  stosowaniu  dotychczas
nietestowanego rozwiązania. Zapewnił, że pracownicy szukają rozwiązań pozwalających
na udoskonalenie dowozu. W odniesieniu do  drogi  Płoskie  – Bobrowa zaproponował,
aby Komisja Gospodarcza w sposób obiektywny stwierdziła, czy droga ta nadaje się do
obsługi transportu publicznego  

Radny  Mirosław  Galicki  wyraził  przekonanie,  że  radny  Dobiecki  zabiega  
o  utworzenie  przystanku  na  wnioskowanej  trasie,  po  to  by  później  przekonywać  do
konieczności przebudowy tej drogi. 

Radny  Mirosław  Galicki  oraz  Radna  Teresa  Teofilewicz  przychylili  się  do
propozycji burmistrza o zbadanie stanu drogi przez komisję Gospodarczą

Sołtys wsi Żywkowo zaproponował, aby co pół roku zamieniać początek trasy.

Radny Paweł Dobiecki poinformował, że z uwagi na zły stan drogi kierowca nie
jeździ przez wieś Kamionka, zgodnie z ustalona trasą i zawraca się w miejscu do tego
nieprzeznaczonym.

Pan Piotr Krysiuk odpowiedział, że kierowca ma prawo zmienić trasę przejazdu,
jeżeli wcześniej ustalona trasa z jakichś powodów jest zablokowana lub nieprzejezdna.

Po  zamknięciu  dyskusji,  Rada  przystąpiła  do  głosowania  w  sprawie  wniosku
złożonego przez radnego Pawła Dobieckiego.

Wniosek został odrzucony w wyniku głosowania: 5 głosów „za”, 7 głosów „przeciw”,  
2 głosy „wstrzymujące”.

Rada uchwałę Nr XX/163/2016 w  sprawie wstępnej lokalizacji nowych, zmiany
lokalizacji obowiązujących oraz likwidacji zbędnych przystanków komunikacyjnych na
terenie Gminy Zabłudów   przyjęła w wyniku głosowania:

• liczba głosów „za” – 13

• liczba głosów „przeciw” – 0

• liczba głosów „wstrzymujących” - 1

Uchwałę  nr  XX/164/2016  w  sprawie  zmiany  uchwały  dotyczącej  określenia
przystanków  komunikacyjnych,  których  właścicielem  lub  zarządzającym  jest  Gmina
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Zabłudów  udostępnionych  dla  operatorów   przewoźników  oraz  warunków  i  zasad
korzystania z tych obiektów  przyjęto jednogłośnie.

Została ogłoszona 30 minutowa przerwa,

Ad 10, 11, 12, 13, 14

Po  przerwie  wznowiono  obrady  w  trakcie,  których  Rada  rozpatrzyła  
i jednogłośnie przyjęła n/w uchwały dotyczące wysokości stawek podatkowych w 2017
roku oraz zwolnień podatkowych.

− XX/165/2016 w sprawie  określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości;

− XX/166/2016  w sprawie obniżenia ceny skupu żyta za okres jedenastu kwartałów
poprzedzających  kwartał  poprzedzający  rok  podatkowy,  przyjętej  do  wymiaru
podatku rolnego na 2017 rok;

− XX/167/2016 w sprawie zwolnień w podatku od nieruchomości;

− XX/168/2016  w  sprawie  określenia  wysokości  stawek   w  podatku  od  środków
transportowych;

− XX/169/2016 w sprawie zwolnień w podatku od środków transportu;
Pozytywne  opinie  do  projektów  uchwał  podatkowych  wydała  Komisja

Planowania i Finansów.

Ad 15
Sekretarz  gminy  przedstawiła  projekt  uchwały  sprawie  utworzenia  Centrum

Usług Wspólnych dla szkół.
Pozytywną  opinię  do  projektu  uchwały  wydała  Komisja  Planowania  

i Finansów.
Uchwałę  Nr  XX/173/2016  w  sprawie  utworzenia  centrum  usług  wspólnych

podjęto jednogłośnie

Ad 16
Projekt  uchwały w sprawie  zmian w budżecie  gminy Zabłudów na 2016 rok

omówiła skarbnik gminy.
Pozytywną  opinię  do  projektu  uchwały  wydała  Komisja  Planowania  

i  Finansów.  Komisja  finansów  przyjęła  w  wydanej  opinii  wniosek   o  przeznaczenie
kwoty  80000  zł  z  zadani  „przebudowa  Drogi  Zabłudów  Kolonia  do  mostu  na  rzece
Rudni  wraz  z  wypłata  odszkodowań”  na  nowe  zadanie  polegające  na  wykonaniu
dokumentacji projektowej odwodnienia drogi Płoskie – Kamionka.

Radny Jan Borowski złożył wniosek o  przeznaczenie kwoty 80000 zł z zadani
„przebudowa  Drogi  Zabłudów  Kolonia  do  mostu  na  rzece  Rudni  wraz  z  wypłata
odszkodowań”  na  nowe  zadanie  polegające  na  wykonaniu  dokumentacji  projektowej
przebudowy drogi Krynickie - Klewinowo.

Radna Teresa Teofilewicz apelowała o wypłatę odszkodowań za grunty przejęte
pod  budowę  drogi.  Poinformowała,  że  obowiązkiem  gminy  jest  wypłacić  te
odszkodowania w ustawowym terminie. Radna przekonywała, że wypłata odszkodowań
będzie również konieczna w przypadku przebudów innych dróg, których szerokość nie
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spełnia ustawowych wymogów jak np.: ul. Demblińskiej w Zabudowie, droga Halickie
 – Białostoczek, Zabudów – Nowosady.

Radny Wiesław Czajkowski zadał pytanie o to dlaczego decyzja ZRID została
wydana na całą drogę aż do Dawidowicz, skoro w bieżącym roku był wykonywany tylko
odcinek do  mostu?  Radny  wyraził  przekonanie,  że  radni  zostali  wprowadzeni  w błąd
 i  pytał  o to, kto odpowiada za wstępne oszacowanie kosztów odszkodowań, na które
Rada do tej pory przeznaczyła 68000 zł?

Radna  Dorota  Brańska  wyraziła  przekonanie,  że  ze  strony  Urzędu  nikt
świadomie  nie  wprowadził  Rady  w  błąd,  a  za  szacowanie  odszkodowań  jest
odpowiedzialne Starostwo Powiatowe, które opiera się na opinii rzeczoznawcy. Dopiero
po wydaniu decyzji  można mieć pewność, co do kwoty odszkodowań.

Skarbnik  gminy  uznała  za  niestosowne  wywieranie  presji  przez  radnych
 i szukanie winnych. Wyjaśniła, iż operaty w sprawie szacowania odszkodowań nie są
gotowe z chwilą,  gdy gmina przystępuje do budowy drogi.  Może wydarzyć się  nawet
tak, że odszkodowania będą wypłacone kilka lat po zakończeniu inwestycji. Starostwo
dokonuje  szacowania  wypłaty  odszkodowań  we  właściwym  trybie  i  w  miarę
posiadanych  środków.  Planując  budżet  na  określone  zadanie  należy  podać  jego
szacunkową wartość w tym także wartość odszkodowań. Kwota ta jest zabezpieczona na
danym zadaniu aż do zakończenia inwestycji, łącznie z wypłata odszkodowań. Koszty te
są aktualizowane do rzeczywistych po uzyskaniu ze Starostwa informacji o sporządzeniu
operatów przez rzeczoznawcę. Ponadto pani Jolanta Iwaniuk zwróciła się z pytaniem do
radnych wnioskodawców o to,  dlaczego  na  dokumentację  chcą  przeznaczyć  kwotę  aż
80000 zł.  Dodała,  że na zadaniu przebudowa drogi  Kamionka -  Płoskie została  kwota
20000 zł   i  można ją przeznaczyć na wnioskowane przez radnego Pawła Dobieckiego
zadanie.

Pan Lech Krzymiński potwierdził, że kwota 20000 zł będzie wystarczająca na
wykonanie projektu odwodnienia.
 Burmistrz stwierdził,  że dokumentacja projektowa była przygotowana na cały
odcinek  aż  Z  Kolonii  Zabudów  przez  Ostrówki  do  Dawidowicz.  Na  dwa  etapy
podzielono  wykonanie  drogi.  Burmistrz  przyznał,  że  nie  wie  czy  możliwe  było
podzielenie na dwa etapy wypłaty odszkodowań. Wyjaśnił,  że właścicielom należy się
odszkodowanie  w  rzeczywistej  wysokości.  Nie  można  zastosować  rozwiązania,  
w którym właściciele  zrzekną się  własności  gruntów przejętych pod budowę drogi  za
symboliczną  złotówkę.  Odszkodowanie  należy  wypłacić  w  terminie  14  dni  od  daty
otrzymania decyzji. W przypadku opóźnień naliczone są ustawowe odsetki. W związku z
powyższym w budżecie należy zabezpieczyć środki na ten cel.

Radny  Piotr  Charyło  zwrócił  się  z  pytaniem  o  to,  kiedy  szacowane  były
wartości  odszkodowań,  i  czy w ich wartości  uwzględniono wartość  nieruchomości  po
wybudowaniu drogi. Radny stwierdził, że przed przystąpieniem do realizacji inwestycji,
warto znać jej koszt.

Burmistrz oznajmił, że w przyszłości planując wykup gruntów pod drogi należy
liczyć się z tym, że koszty odszkodowań wzrosną w stosunku do wstępnie szacowanych.
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Przewodniczący  Rady  stwierdził,  że  w  omawianym  przypadku  wartość
inwestycji  bardzo  mocno  wzrosła  w  stosunku  do  pierwotnie  zakładanej  wartości  
(z 700000zł do 100100).

Radca  prawny  –  Ewa  Stachowicz  wyjaśniła,  że  gmina  zanim  wypłaci
odszkodowanie musi dysponować operatem szacunkowym. W przypadku decyzji ZRID
inwestor  jest  właścicielem  gruntu  po  jej  wydaniu.  Z  decyzji  odszkodowawczej
wydawanej przez starostę wynika wartość odszkodowania. 

Przewodniczący ogłosił przerwę w obradach.

Po przerwie wznowiono obrady, które po wcześniejszym usprawiedliwieniu się
opuścił radny Mirosław Galicki.

Burmistrz  zgłosił  wniosek  o  pozostawienie  kwoty  80000  zł  na  zadaniu
polegającym  na  przebudowie  ul.  Kalwińskiej  oraz  nie  zwiększać  planowanych
wydatków na drodze Kolonia Zabłudów do mostu na rzece Rudni. Burmistrz wyjaśnił,
że na sporządzenie projektu budowy połączenia ul Surażskiej i Św. Rocha trzeba będzie
uruchomić  procedurę  przetargową,  z  którą  nie  wiadomo  czy  Urzędowi  uda  się
wystartować do końca roku. Zadanie to zostanie wpisane do przyszłorocznego budżetu.

Radny  Paweł  Dobiecki  wycofał  swój  wniosek  przyjęty  przez  Komisję
Planowania i Finansów i poparł wniosek burmistrza.

Przewodniczący Rady oznajmił, że wniosek burmistrza jest wnioskiem najdalej
idącym  i  bez  względu  na  to,  czy  pozostali  wykonawcy  wycofają  swoje  wnioski,  to
będzie on głosowany jako pierwszy.

Wniosek  burmistrza  został  przyjęty  13  głosami  „za”  przy  1  głosie
„wstrzymującym”.

Radny Paweł Dobiecki złożył wniosek o przeznaczenie kwoty 20000 pozostałej
po wykonaniu drogi Płoskie – Kamionka, na wykonanie dokumentacji projektowej drogi
Kamionka  –  Borowiki  wraz  z  przejściem przez  te  miejscowości  oraz  odwodnieniem.
Radny wnioskował o emulsyjny standard nawierzchni drogi.

W  sprawie  powyższego  wniosku  głos  zabrał  pan  Lech  Krzymiński,  który  
w  imieniu  burmistrza,  jako  zarządcy  dróg  gminnych  oznajmił,  że  niezasadnym  jest
budowa drogi tylko do Borowik. Zaproponował aby wnioskowaną przez radnego drogę
przedłużyć aż do drogi  Protasy – Rafałówka. Pan kierownik wyjaśnił,  że  w przeciągu
roku radny kilkukrotnie wnioskował o zamianę zakresu opracowywanej dokumentacji,
po  czym  na  mapie  przedstawił  radnym  zakres  początkowy  dokumentacji  drogi
Kamionka – Borowiki, zmieniony w związku z wnioskami radnego Pawła Dobieckiego
oraz zaproponowany przez burmistrza.  

Radny  Paweł  Dobiecki   przystał  na  propozycję  burmistrza  i  zmianę  zakresu
wnioskowanej przez siebie inwestycji.

Przewodniczący Rady uświadomił pozostałych członków posiedzenia, że kwota
zarezerwowana  na  przedsięwzięciu  jest  za  niska  i  konieczne  będzie  zwiększenie
środków w przyszłorocznym budżecie.
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Wniosek powyższy został przez Radę przyjęty w wyniku głosowania: 9 głosów
„za”, 1 głos „przeciw”, 4 głosy „wstrzymujące”.

Rada uchwałę nr XX/170/2016  w sprawie zmian w budżecie gminy Zabudów
na 2016 rok podjęła w wyniku głosowania 14 głosów „za”.

Ad 17, 18
Zastępca  burmistrza  przedstawił  uzasadnienia  do  dwóch  projektów  uchwał  

w sprawie wyrażenia zgody na przedłużenie umowy dzierżawy.
Pozytywną opinię do projektów uchwał wydała Komisja Gospodarcza.
Uchwały  nr  XX/171/2016  i  Nr  XX/172/2016 w sprawie  wyrażenia  zgody  na

przedłużenie umowy dzierżawy zostały podjęte przez Radę przyjęte jednogłośnie.

Ad 19
Kontynuując obrady Rada przyjęła informację o oświadczeniach majątkowych

złożonych na ręce burmistrza oraz przewodniczącego Rady Miejskiej w Zabudowie.

Ad 20
Interpelacje i zapytania radnych
Radny  Wiesław  Czajkowski  podziękował  w  imieniu  własnym  i  sołtysa  wsi

Kudrycze za dobre wykonanie naprawy drogi.
Przewodniczący  Rady  poinformował  o  nieświecącej,  nowo  wymienionej

lampie przy ul 3 Maja w Zabudowie.
Burmistrz  wyjaśnił,  że  oświetlenie   zostanie  wymienione  na  całej  ulicy.

Wyjaśnił,  że  z  uwagi  na  warunki  atmosferyczne  wykonawca  wymiany  oświetlenia
napotyka na utrudnienia i z tego powodu trudno jest ustalić jakikolwiek harmonogram.
Burmistrz poinformował o zapewnieniu wykonawcy, że mimo wszystko będzie się starał
wykonać zadanie  w terminie.  Zwrócił  uwagę  na  fakt,  że  oświetlenie  jest  wymieniane
pod  napięciem,  co  dodatkowo  komplikuje  możliwość  wykonania  prac  w  trudnych
warunkach atmosferycznych.

Pan Lech Krzymiński poinformował o podjęciu procedury rozwiązania umowy
z firmą konserwującą oświetlenie uliczne. Wyjaśnił, że z wykonawca tego zadania jest
bardzo  trudny  kontakt,  uniemożliwiający  zgłoszenie  awarii.  Nadmienił,  iż  w  gminie
Zabłudów oświetlenie jest stare i w złym stanie, stąd trudno jest znaleźć firmę chętną do
konserwacji i bieżących napraw.

Radny  Mariusz  Turczewski  poprosił  o  wcześniejsze  zapalanie  lamp  
w Dobrzyniówce.

Radny  Piotr  Charyło  poinformował,  że  w  swoim  okręgu  wyborczym
przeprowadził  ankietę.  Na  270  rozdanych  ankiet  wypełnionych  zostało  163.  Radny
przedstawił najczęściej  dawane odpowiedzi na pytanie: „Co należy zmienić na Twojej
ulicy?”

Mieszkańcy osiedla przy ul. Kaliwińskiej odpowiadali:
1.  Przedłużenie  ulicy  Kalwińskiej  w  stronę  Białegostoku  –  to  najczęściej  zgłaszana  
w ankiecie potrzeba. 
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2. Bezpieczny wyjazd z ul. Kalwińskiej na ul. Św. Rocha – chodzi tutaj o zainstalowanie
progów  zwalniających  na  ul.  Św.  Rocha  oznakowane  przejście  dla  pieszych  oraz  
o lepsze rozmieszczenie lustra umożliwiającego bezkolizyjny wyjazd. 
3. Oświetlenie od bloku nr7 do przystanku autobusowego na ul. Białostockiej. Ciemnym
odcinkiem ul. Surażskiej chodzi na przystanek codziennie przynajmniej setka osób.
4. Remont kotłowni przy bloku nr1 
5. Zbyt mały i przestarzały plac zabaw dla dzieci, nieoświetlone, zaniedbane boisko.
6. Utwardzony dojazdu do bloków nr1 i 3 oraz kotłowni.
7. Odwodnienie okolicy śmietników przy bloku nr 7.
8. Bezpańskie psy kręcące się po okolicy.

Mieszkańcy  ul  Zamiejskiej  zadawali  pytanie  o  to,  kto  tę  drogę  zaprojektował,
ponieważ  jest  zdecydowanie  za  wąska.  Pytano  tez  ot,  czy  środki  zaoszczędzone  na  
ul.  Zamiejskiej  zostały  przeniesione  na  drogę  na  Kolonii  Zabłudów.  Radny  Piotr
Charyło stwierdził, że generalnie mieszkańcy tej ulicy są zadowoleni z przeprowadzonej
przebudowy.

Mieszkańcy ul Św. Rocha zgłaszali bark nawierzchni  emulsyjnej na części ulicy
oraz brak trzech słupów oświetleniowych na odcinku od SKR w stronę Zabłudowa.
Mieszkańcy wszystkich ulic narzekali na zarośnięte chaszczami chodniki oraz śmieci.

W odpowiedzi na niektóre z wyżej przedstawionych potrzeb burmistrz wyjaśnił, że
właścicielem kotłowni  jest  gmina,  a  sieci  spółdzielnia.  Najlepiej  gdy  cały  system ma
jednego  gospodarza.  Poinformował,  że  odbyło  się  spotkanie  z  potencjalnym
projektodawcą i są rozpatrywane dwie opcje:

• Każdy  blok  będzie  miał  własne  źródło  zasilania  (po  uprzednim  uzyskaniu  zgody  
z PGNiG)

• Modernizacja  kotłowni  z  wykorzystaniem  zewnętrznych  źródeł  finansowania.  Przy
tym rozwiązaniu inwestor musi mieć pewność, że wszystkie bloki będą korzystały  
z  tego źródła  ciepła,  ponieważ w przeciwnym wypadku remont będzie  bezcelowy.
Obecnie jednak nie ma konkursów w ramach, których można pozyskać środki na ten
cel.
W  kwestii  przedłużenia  ul.  Kalwinskiej  wraz  z  budową  odcinka  łączącego  

ul.  Św  Rocha  z  ul.  Surażską  burmistrz  zapewnił,  że  uwzględni  tę  inwestycje  
w przyszłorocznym budżecie. Oświetlenie na końcu ul Surażskiej wraz z oświetleniem
przystanku  przy  ul.  Białostockiej  zostanie  zaprojektowane  i  wykonane  w  ramach
dokumentacji na uzbrojenie terenów inwestycyjnych. Burmistrz poinformował, że podjął
działania  zmierzające do  montażu progów zwalniających.  W odniesieniu do  projektu  
ul  Zamiejskiej  w  Zabłudowie,  burmistrz  poinformował,  że  projekt  został  wykonany  
w 2011 roku.  Z wykonawcą tego  projektu  nie  można nawiązać  kontaktu.  Trudno jest
znaleźć  innego  wykonawcę,  który  chciałby  przeprojektować  ulicę  z  uwagi  na  prawa
autorskie.  Być  może   szerokość  tej  ulicy  jest  następstwem  uzgodnień  z  GDDKiA
ponieważ ulica ta łączy się z drogą krajową.

Zastępca  burmistrza  wypowiedział  się  w  kwestii  budowy  masztu  w  okolicy  
ul Zamiejskiej.  Stwierdził,  iż istnieje zagrożenie, że maszt powstanie. Burmistrz w tej
sprawie wydaje decyzje odmowne. Wnioskodawcy jednak składają odwołania do SKO.
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Na wydanie ostatecznej decyzji na wydanie decyzji ustalenia celu publicznego gmina ma
12 miesięcy. Termin ten upłynie latem 2017 roku.

Radny Piotr Charyło podziękował za wyjaśnienia i wyraził przekonanie, że rejon
ul.  Kalwińskiej  jest  strategicznym  w  kwestii  rozwoju  gminy,  a  stopień  zadowolenia
mieszkańców z  tego  osiedla  jest  zdecydowanie  najniższy.  Radny stwierdził,  że  warto
zadbać  o  estetykę  tego  miejsca.  Na  uwagę  przewodniczącego  Rady,  że  plac  zabaw
położony  jest  na  działce  należącej  do  Spółdzielni  i  że  to  ta  instytucja  powinna  też
poczuwać  się  do  inwestowania  w  tego  rodzaju  infrastrukturę,  radny  Piotr  Charyło
odpowiedział, że rozmawiał w tej sprawie także z władzami Spółdzielni Mieszkaniowej.

Radny Paweł Dobiecki zwrócił się do burmistrza z następującymi pytaniami:
1. Czy burmistrz oglądał lub przejeżdżał przebudowaną drogą Kamionka - Płoskie

po dacie odbioru robót tj. po 31 października br 
Burmistrz odpowiedział, że nie przejeżdżał ta droga po 31 października.

2. Podczas  Komisji  Gospodarczej  w  dniu  24.05.2016  r.  Pan  Marek  Klimczuk
zapoznał członków komisji z wnioskiem złożonym w ramach inicjatywy lokalnej
na naprawę drogi w Folwarkach Małych w działce nr 309. Kosztorys opiewał na
kwotę 297 tys. zł. Radny zapytał o to, jakie są losy tego wniosku. Przypomniał,
że Komisja w tej sprawie nie zajęła stanowiska. 

Pan  Lech  Krzymiński  odpowiedział,  że  wniosek  ten  został  rozpatrzony
pozytywnie,  w  wersji  oszczędnościowej.  Gmina  zapewniła  dowóz  kilkudziesięciu
wywrotek destruktu, a wnioskodawca zobowiązał się do pokrycia pozostałych kosztów
do wysokości 6000 zł.

3. Czy ogłoszony został przetarg na odśnieżanie?
Pan  Lech  Krzymiński  poinformował,  że  przetarg  jest  w  trakcie  ogłaszania.

Gmina na obena chwilę dysponuje innymi środkami do odśnieżania.
Ponadto radny Paweł Dobiecki zgłosił wnioski w sprawie :

• Wykonania ze  środków w budżecie  gminy wymiany najstarszych latarni  ulicznych  
we wsi Kamionka na latarnie z lampami sodowymi.

W  odpowiedzi  na  wniosek  burmistrz  i  pan  Lech  Krzymiński  stwierdzili,  
iż lampy te zostaną wymienione po dokonaniu wymiany lamp sodowych na ledowe na
terenie gminy. Dotyczy to również wsi Kamionka.

• Zakupu  i montażu zniszczonego lustra drogowego na skrzyżowaniu dróg gminnych
zlokalizowanych na  działkach nr 153 obręb Borowiki i  nr 154/1 obręb Borowiki.
Radny  wyjaśnił,  że  miejsce  to  jest  szczególnie  niebezpieczne  zarówno  dla
kierowców jak i dla pieszych. Jest również trasą jazdy i skrętu busa szkolnego.

• Wystąpienia do Polskich Kolei Państwowych o przywrócenie przejazdu z płyt przez
tory,  który został  zlikwidowany w przebiegu drogi  gminnej w działkach nr 2  i  15
obręb Łukiany. Przejazd ten służył rolnikom jako dojazd do swoich pól położonych
za  torami.  Obecnie  za  sprawą  wyjęcia  płyt  z  pomiędzy  torów  przejazd  maszyn
rolniczych jest niemożliwy, a każda próba kończy się ich uszkodzeniem.

• Pilnej  i  niezwłocznej  realizacji  przez  urząd  przedsięwzięć  wnioskowanych  przez
sołectwo Płoskie w ramach Funduszu Sołeckiego przyznanego na 2016 r.
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• Zabezpieczenia środków finansowych w budżecie na 2017 r, na wykonanie wodociągu
Zajezierce – Bobrowa.

Radna Dorota Brańska zabrała głos w kwestii budowy oświetlenia wzdłuż DK
nr 19 w Protasach. Prosiła o informowanie sołtysa o wszelkich spotkaniach z GDDKiA
w tej sprawie.

Radny  Adam  Regucki  pytał  o  termin  realizacji  zadania  w  Małynce
polegającego na nawiezieniu kruszywa na drogę w ramach funduszu sołeckiego. Ponadto
radny  prosił  o  przesunięcie  przystanku  PKS w Folwarkach Wielkich  na  wcześniejsze
miejsce  oraz  wydłużenie  trasy  autobusu  szkolnego  na  kolonię  
w Folwarkach Wielkich i zrobienie tam pętli.

Radna  Teresa  Teofilewicz  prosiła  o  wyrównanie  drogi  Kucharówka  
– Rafałówka.

Radny Piotr  Charyło  prosił   o  kontrolę  wypłaty  odszkodowań przez Komisje
Rewizyjną.

Radny  Krzysztof  Rusiłowicz  prosił  o  przedstawienie  na  kolejnej  sesji
informacji o wysokości oszacowanych odszkodowań.

Ad 21
Wolne Wnioski
Sołtys wsi Protasy apelował o uchwalenie planu miejscowego dla wsi Protasy,

w której pomimo jej podmiejskiego charakteru planowane sa inwestycje polegające na
budowie dużych kurników i obór.

Ad. 22
W  związku  z  wyczerpaniem  porządku  obrad  przewodniczący  Rady  dokonał  

ich  zamknięcia  cytując  formułę  „Zamykam  obrady  XX   sesji  Rady  Miejskiej  
w Zabłudowie VII kadencji samorządu”

Projekty  uchwał  wraz  uzasadnieniem  oraz  podjęte  uchwały  zostały  włączone  
do  akt  sprawy  związanych  z  przebiegiem  i  organizacją  XX  sesji  Rady  Miejskiej  
w Zabłudowie.

Protokolant: Joanna Jakoniuk


